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Již před několika měsíci jste byli jako 
občané Běchovic informováni prostřed-
nictvím článku v ŽB o přípravných pra-
cích na spuštění nové webové stránky 
naší městské části. V průběhu měsíce led-
na byly nové stránky dokončeny. Po mě-
síci zkušebního provozu je již dnes mož-
né prohlásit nový web za hotový. Tak jako 
vše okolo nás, se budou nové webové 
stránky postupně vyvíjet. 

V současné době mají staronovou kate-
gorii Aktuální zprávy, která se vám obje-

ví ihned po otevření stránek. Zjistíte tak 
okamžitě po spuštění co je nového, a kdy 
byla zpráva oznámena. Další významnou 
změnou je uspořádání a grafický výstup. 
Veškeré úpravy byly činěny s ohledem 
na nejlepší možnou přehlednost a srozu-
mitelnost. 

Kategorie, které jsou v přípravě, budou 
zejména „anketa“, kterou bychom rádi 
získávali vaše názory na aktuálně pro-
bíraná témata. Dále by mělo v nejbližší 
době vzniknout místo pro vaše přímé do-

Nový web Běchovic
tazy na aktuální dění v Běchovicích, popř. 
získávání podnětných informací s nápady 
na zlepšení, a samozřejmě i věcnou kriti-
ku vedení obce.

Věřím, že nový web přispěje výrazně 
k informovanosti občanů MČ i k samot-
nému zapojení obyvatel do veřejného ži-
vota. 

Na jaké adrese nový web hledat? 
WWW.PRAHA-BECHOVICE.CZ

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice

· zápisy z 36. a 37. zasedání
· programy kulturních center
· výlet do Maxova
· sportovní rubrika
· dotazy čtenářů
· sběr odpadů
· hlíva ústřičná
· výstava koček
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Zápis z 36. mimořádného zasedání 
Zastupitelstva MČ Praha-Běchovice
konaného dne 5. 1. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,  
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

1. Kontrola účasti zastupitelů a urče-
ní ověřovatelů zápisu
36. zasedání ZMČ Praha-Běchovice za-
hájil starosta MČ Ondřej Martan dne 
5. 1. 2009 ve 20.00 hodin. Zkonstato-
val, že jednání bylo řádně svoláno a vy-
hlášeno. 

Starosta provedl kontrolu účasti zastu-
pitelů:

přítomni: 12 – dle prezenční listiny – 
viz příloha tohoto zápisu 

omluveni:  1 – Ing. Jiří Santolík.
Další přítomní:  tajemnice ÚMČ Mgr. Jit-

ka Šnajdrová, Jana Šírová.

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 12 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 
Ing. Věra Kocmanová a Pavel Urban.

2. Návrh na schválení programu jed-
nání 36. zasedání ZMČ
Po úvodním slově a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 476 

v  příloze tohoto zápisu.

3. Projednání a schválení zápisu 
z 35. mimořádného zasedání ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu 
z 35. zasedání ZMČ. 

z jednání zastupitelstva

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 477 

v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na projednání a schvále-
ní rozpočtu MČ Praha-Běchovice na rok 
2009
Starosta informoval o souhlasném sta-
novisku finančního výboru s předlože-
ným návrhem a konstatoval, že návrh 
byl důkladně projednán též na poradě 
zastupitelů. 

Starosta přednesl návrh usnesení. K to-
muto návrhu usnesení podal Michal Jiřík 
protinávrh ve dvou bodech, a to na sníže-
ní Odd. Par. 4349, Pol. 3141 o 400 000 Kč 
a o tuto částku navýšit Odd. Par. 3745, 
Pol. 5169. 

Hlasování o protinávrhu
pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
Protinávrh byl přijat – viz usnesení č. 

478 v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na úhradu dražební ceny 
za nemovitost č. p. 3 v k. ú. Běchovice
Starosta sdělil, že v rámci proběh-
lé dražby nemovitosti č. p. 3 v k. ú. Bě-
chovice byla úspěšným vydražitelem 
MČ Praha-Běchovice za vydraženou cenu 
6 400 000 Kč. 

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování o návrhu
pro: 9  proti: 1  zdržel se: 2

Vážení spoluobčané,
dostává se Vám do ruky jarní dvoj-

číslo Života Běchovic. Jarní vydání je 
nové nejen svým obsahem, ale i for-
mou. V souvislosti se zavedením nové 
verze webových stránek naší městské 
části (viz článek Nový web) rozhod-
li jsme se ke kroku, který byl již avizo-
ván v únorovém čísle ŽB. Tedy ke změ-
ně měsíční periody výtisku ŽB na peri-
odu dvouměsíční. Vzhledem k tomu, že 
je tištěné periodikum – u nás Život Bě-
chovic poměrně neflexibilní a obča-
né se dozvídají důležité informace nej-
dříve se 14denním zpožděním, přená-
šíme břemeno aktuálních informací 
na web MČ. Všechny ostatní informa-
ce vč. těch uveřejněných na webu bu-
dou samozřejmě publikovány i v Živo-
tě Běchovic.

Současně se změnou periody tisku 
ŽB dochází i k navýšení počtu stránek, 
a tedy i rozšíření možností pro uplat-
nění vašich příspěvků. Nový dvoumě-
síčník by měl mít v případě potřeby ka-
pacitu až 24 stran. Stálé rubriky budou 
zachovány – tedy zprávy od strážníků 
MP, mělo by se znovu objevit okénko 
zdraví, nová rubrika sportovních udá-
lostí, zprávy ze školy a mnoho dalšího.

Věříme, že se nová forma ŽB dob-
ře ujme, a v kombinaci s novými webo-
vými stránkami zlepší informovanost 
Vás, občanů Běchovic.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice

slovo starosty

KURZY JÓGY  
V BĚCHOVICÍCH

V březnu otevíráme nově Kurz 
jógy pro začátečníky, který bude 
probíhat každé pondělí od  
17.00 – 18.30 hod. Časová dotace 
14x 1,5 hod. Cena 1450 Kč.  
Skupina max. 5 lidí.
Kontakty – mobil: 733 685 911,  
e-mail: neposeda.janek@email.cz 

» inzerce

Harmonogram VOK na rok 2009  
   

Stanoviště 1. termín 2. termín
25. dubna 13. června

Za Poštovskou zahradou 2 2
Do Říčan x Hasičská 2 1
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Zdržel se hlasování: Ing. Petr Kos, Mi-
chal Jiřík.

Proti hlasoval: Martin Jech.
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 479 

v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na rozpočtovou změnu MČ 
Praha-Běchovice – plot objektu tělo-
cvičny CHANOS
Starosta informoval, že se jedná o účet-
ní technické opatření ke smlouvě o dílo.

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 12  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat – viz usnesení č. 480 

v příloze tohoto zápisu.

Ve 20.15 hod. odešli z jednání Ing. An-
tonín Kočí a Petr Požárek, od této doby je 
přítomno 10 zastupitelů.

Různé:
•	Starosta	rámcově	seznámil	se	stavem	

územního řízení na křižovatce D511. 
Jedná se o velký problém, a situace se 
týká zejména občanů Běchovic II. Pro-
blematika je projednávána též v sou-
činnosti s občanským sdružením Zdra-
vé životní prostředí. Starosta ubezpe-
čil občany, že vedení MČ v této věci sto-
jí plně za zájmy občanů, a vzniklá situa-
ce bude podrobněji projednána na příš-
tím ZMČ.

•	Ing.	Horák	se	dotázal,	zda	byly	MČ	do-
ručeny materiály – studie EIA na stav-
bu SOKP 510 pro úsek Satalice, Běcho-
vice. Starosta slíbil, že tuto skutečnost 
prověří, a předseda komise pro rozvoj 
městské části, dopravu a výstavbu bude 
mít možnost tyto materiály prostudo-
vat.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené 
ve 20.20 hodin.

Termín následujícího řádného zasedání 
zastupitelstva je stanoven na 9. 3. 2009 
v 18.00 hodin.

Pozvánka na jednání zastupitel-
stva MČ Praha-Běchovice
Termín následujícího řádného za-
sedání zastupitelstva je stanoven 
na 9. 3. 2009 v 18.00 hodin.
Redakce Života Běchovic

Zápis z 37. zasedání Zastupitelstva 
MČ Praha-Běchovice
konaného dne 12. 1. 2009 v zasedací místnosti ÚMČ Praha-Běchovice,  
Za Poštovskou zahradou 479, Praha 9

1. Kontrola účasti zastupitelů a urče-
ní ověřovatelů zápisu
37. zasedání ZMČ Praha–Běchovice za-
hájil starosta MČ Ondřej Martan dne 
12. 1. 2009 v 18.00 hodin. Zkonstato-
val, že jednání bylo řádně svoláno a vy-
hlášeno. 

Starosta provedl kontrolu účasti zastu-
pitelů:

přítomni: 10 - dle prezenční listiny - viz 
příloha tohoto zápisu 

omluveni:  2 - Ing. Jiří Santolík, Martin 
Jech.

Další přítomní:  tajemnice ÚMČ Mgr. Jit-
ka Šnajdrová, Jana Šírová.

Starosta zkonstatoval, že při přítom-
nosti 10 zastupitelů je zastupitelstvo 
usnášeníschopné. 

Ověřovateli zápisu byli starostou určeni 
Michal Jiřík a Ing. Antonín Kočí.

2. Návrh na schválení programu jed-
nání 37. zasedání ZMČ
Po úvodním slovu a určení ověřovatelů 
navrhl starosta program jednání a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 481 

v příloze tohoto zápisu.

3. Návrh na projednání a schvále-
ní zápisu z 36. mimořádného zasedání 
ZMČ
Starosta navrhl schválení zápisu 
z 36. zasedání ZMČ. 

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 482 

v příloze tohoto zápisu.

4. Návrh na odvolání do územního ří-
zení pro stavbu „Silniční okruh kolem 

z jednání zastupitelstva

Prahy, stavba 511 Běchovice - dálnice 
D1“
Starosta informoval o veřejné schůzi, 
která k této problematice proběhla dne 
6. ledna 2009. Zároveň sdělil, že do od-
volání budou též zakomponovány body, 
které vznesla MČ již v průběhu územního 
řízení, a ke kterým nebylo rozhodnuto.

V 18.06 se dostavil do jednací míst-
nosti Ing. Petr Kos, nadále je přítomno 
11 zastupitelů.

Dále starosta zkonstatoval, že přije-
tí stávajícího znění územního rozhodnu-
tí by mělo fatální následky pro obyvate-
le Běchovic, zejména Běchovic II. Staros-
ta vyzval zastupitele i veřejnost, zda ně-
kdo nemá k tomuto bodu další vyjádření. 
Nikdo se nepřihlásil.

Starosta přednesl návrh usnesení. 
Hlasování
pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 483 

v příloze tohoto zápisu.

5. Návrh na uzavření smlouvy na ná-
jem nebytového prostoru č. 1 o výměře 
cca 3,5 m2 v nemovitosti č.p. 479 v k.ú. 
Běchovice
Starosta informoval, že se jedná o malý 
prostor v budově ÚMČ a přednesl návrh 
usnesení. 

Hlasování o návrhu
pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 484 

v příloze tohoto zápisu.

6. Návrh na uzavření smlouvy na ná-
jem pozemku č. 590/1, zapsaného na LV 
č. 587 pro katastrální území Běchovice, 
obec hl. m. Praha u Katastrálního úřa-
du pro hl. m. Prahu, Katastrální praco-
viště Praha manželům Ireně Paškevičo-
vé a Zdeňku Paškevičovi
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Starosta informoval, že se jedná o po-
zemek jinak pro MČ nevyužitelný, který 
přímo přiléhá k pozemku žadatelů a před-
nesl návrh usnesení. 

Hlasování
pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 485 

v příloze tohoto zápisu.

7. Návrh pronajmout nebytové pro-
story v 1. nadzemním podlaží nemovi-
tosti č.p. 3 v k.ú. Běchovice předem vy-
branému zájemci
Starosta seznámil se situací s nemo-
vitostí č.p. 3, resp. že tato nemovitost 
byla vydražena v prosinci 2008 ve pro-
spěch MČ. Je zamýšlena celková rekon-
strukce s možností využití pro potřeby 
ÚMČ, protože prostory ve stávající bu-
dově jsou počítány jako nutné pro kapa-
citu ZŠ. V současné době se nejeví reál-
ným aby MČ Praha-Běchovice získala de-
sítky milionů dotace potřebných pro vý-
stavbu nové ZŠ.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 486 

v příloze tohoto zápisu.

8. Návrh na pronajmutí nebytových 
prostor a uzavření smlouvy o smlouvě 
budoucí na nájem nebytových prostor 
v 1. nadzemním podlaží nemovitosti 
č.p. 479 v k.ú. Běchovice - dětské zdra-
votní středisko
Starosta informoval občany o skutečnos-
ti, že stávající pediatrička MUDr. Nožič-
ková plánuje odchod do důchodu, našla 
si za sebe náhradu. MUDr. Radina má 
širší specializaci a dojde ke zlepšení roz-
sahu zdravotnických služeb na území MČ 
Praha-Běchovice.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 11  proti: 0  zdržel se: 0
 Návrh byl přijat - viz usnesení č. 487 

v příloze tohoto zápisu.

9. Návrh na souhlas s předložením žá-
dosti o dotaci z Revolvingového fondu 
MŽP pro projekt „Start do MA 21 - ko-
munitní běh pro zelené Běchovice“
Starosta blíže informoval o strategic-
kém plánu získat z fondů EU peníze 

na zlepšení zeleně a životních podmí-
nek občanů Běchovic. Záležitosti budou 
i nadále věnována další jednání za úče-
lem zlepšování životního prostředí pro 
své občany.

Starosta přednesl návrh usnesení.
Hlasování
pro: 10  proti: 0  zdržel se: 1
Hlasování se zdržel: Mgr. Jaroslav Svá-

tek.
Návrh byl přijat - viz usnesení č. 488 

v příloze tohoto zápisu.

Různé:
•	Starosta	informoval,	že	stavba	SOKP	

510 - Satalice - Běchovice, tj. kori-
dor mezi Běchovicemi a Satalicemi, je 
v současné době podrobována zkoumá-
ní v rámci vlivu na životní prostředí. MČ 
vstoupila v jednání s MČ Dolní Počerni-
ce, na jejímž území je největší část pro-
jektu. V rámci stavby je předpokládáno 
zvýšení zátěže průjezdu aut dotčenou 
oblastí. MČ bude mít připomínky k to-
muto řízení. 

•	Starosta	informoval,	že	v	pátek	
9. 1. 2009 bylo doručeno MČ oznámení 
o přetížení kapacity ČOV Běchovice. Vy-
jádřil silné znepokojení s touto situací, 
zejména časově nedostatečné informo-
vání ze strany správce ČOV a dále sdělil, 
že v této věci budou bezodkladně vede-
na jednání o jiných řešeních vzniklé si-
tuace. Pavel Urban vznesl dotaz, s jak 
dlouhou dobou se počítá, starosta od-
pověděl, že nikdo není schopen specifi-
kovat, ale uvažuje se o řádu mnoha let.

•	Michal	Jiřík	se	ptá,	zda	má	MČ	zprá-
vu o činnosti MP v rámci MČ Běchovice. 
Starosta odpověděl, že je to již projed-
náno, a zpráva bude doložena. Dále Mi-
chal Jiřík žádá, aby se MP soustředila 
na okolí ZŠ Běchovice s kontrolou dodr-
žování zákazu vjezdu. Starosta sdělil, 
že na tuto skutečnost byli strážníci již 
upozorněni.

•	Pavel	Urban	navrhuje	u	výjezdů	
na hlavní komunikaci používat jiný po-
sypový inertní materiál. Starosta sdělil, 
že situace bude projednána se správ-
cem komunikace, a bude řešena.

•	Jiří	Klůna	se	dotázal,	zda	již	je	řešena	
situace s přečerpávací stanicí balast-
ních vod v ulici V Potočinách. Starosta 
sdělil, že situace je řešena s vodopráv-

ním úřadem, a bylo zjištěno, že tato 
stanice kapacitně nestačí, a jsou hle-
dána řešení.

•	František	Pošmura	informoval	o	jed-
nání komise pro výchovu a vzdělávání. 
Pan Jan Jech žádá o ukončení členství 
v komisi a komise žádá o jeho nahraze-
ní panem Martinem Jechem. Dále požá-
dal o zveřejnění členů školské rady v Ži-
votě Běchovic. 

•	František	Pošmura	informoval	o	jed-
nání komise o rozdělení rozpočto-
vých prostředků na příspěvky na akce 
a na činnost pro kulturní a volnočaso-
vé aktivity. Komise předá konkrétní ná-
vrh po shromáždění a posouzení všech 
žádostí. V této souvislosti je vznesen 
požadavek na zveřejnění upozorně-
ní, že příslušné formuláře jsou k dispo-
zici na úřední desce ÚMČ nebo v tiště-
né podobě na ÚMČ. Starosta ubezpečil, 
že vše bude zveřejněno i na webových 
stránkách.

Zasedání bylo prohlášeno za ukončené 
v 18.45 hodin.

Termín následujícího řádného zasedá-
ní zastupitelstva je stanoven na 2. března 
2009 v 18.00 hodin.

Zápis odpovídá průběhu jednání.

KURZY ANGLIČTINY 
A PRÁCE NA PC 
V BĚCHOVICÍCH 
Otevíráme druhý semestr kurzů an-
gličtiny – začátečníci, mírně pokro-
čilí, pokročilí a kurz základů práce 
na počítači. 
Výuka probíhá v malých skupinách. 
Příznivé ceny.
Zahájení kurzů: březen 2009. 

Více informací na:  
www.neposeda.org/vpp 
mobil: 733 685 911,  
e-mail: neposeda.janek@email.cz 

» inzerce
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kultura

Kulturní centrum Beseda Klánovice  
– program na březen 2009
Úterý 3. 3. 2009, 18.00
VÝSTAVA – AFRIKA

Vernisáž výstavy rituálních a umělec-
kých předmětů převážně ze střední a zá-
padní Afriky, doprovázené fotografie-
mi z expedice „Malawi“. Výstava potrvá 
do konce měsíce. 

Čtvrtek 12. 3. 2009, 19.30
KINO – AUSTRÁLIE 

USA, 2008, romantické drama, 165 mi-
nut, přístupný. Režie: Baz Luhrmann.

Neděle 15. 3. 2009, 16.00
KINO – MADAGASKAR 2 

USA, 2007, rodinný, animovaný, 92 mi-
nut, český dabing. Režie: Eric Darnell, 
Tom McGrath.

Úterý 17. 3. 2009, 18.00
VZPOMÍNKOVÝ POŘAD – JAN MASARYK 

Klub 2002 připravil vzpomínkový pořad 
k výročí úmrtí Jana Masaryka, jednoho 
z nejvýznačnějších československých di-
plomatů první poloviny 20. století.

Středa 18. 3. 2009, 10.00
DĚTSKÉ DIVADLO – O PRINCEZNĚ  
A POPLETOVI 

Loutková komedie pro děti je variací 
na klasické úsměvné téma hloupého Hon-
zy. Hraje divadlo Piškot.

Středa 11. 3. 2009, 8.30–11.00
KURS – UMĚLECKÁ ŘEMESLA A VÝTVAR-
NÉ TECHNIKY, MALBA NA SKLO 
+	Frostart	+	nalepovací	kontury.	Cena	

200 Kč. Lektorka Andrea Janotová. Počet 
míst omezen.  
Přihlášky na tel. 720 569 245. 

Čtvrtek 19. 3. 2009, 19.30
KINO – MEZI ZDMI 
Francie,	2008,	drama,	128	minut,	titul-

ky, od 12 let. Režie: Laurent Cantet.

Pondělí 23. 3. 2009, 19.30
KINO – PO PŘEČTENÍ SPALTE
	USA,	VB,	Francie,	2008,	96	minut,	čer-

ná komedie, titulky, od 15 let. Režie: Joel 
a Ethan Coen.

Středa 25. 3. 2009, 18.30
DIVADLO – ŠKOLA ZÁKLAD ŽIVOTA 

Po úspěšné únorové premiéře Ochot-
nický spolek klánovických učitelů uvádí 
v repríze známou hru Škola základ živo-
ta aneb „Štěstí, co je to štěstí …?“ Vstup-
né: 50 Kč.

Čtvrtek 26. 3. 2009, 19.30 
KINO – SESTRA 

Česko, 2008, drama, 65 minut, od 15 
let. Režie: Vít Pancíř. 

Pátek 27. 3. 2009, 19.30 
HUDEBNĚ-LITERÁRNÍ KAVÁRNA – KLÁ-
NOVICKÝ SVAŘÁK

Téma – Husákovy děti II. Další (n)ostal-
gický večer plný normalizačního humoru 
a vzpomínek na báječná léta pod psa. 

Neděle 29. 3. 2009, 14.00–17.00 
KURS – UMĚLECKÁ ŘEMESLA A VÝTVAR-
NÉ TECHNIKY ŠPERKY Z KORÁLKŮ 

Lektorka Andrea Janotová. Počet míst 
omezen. Přihlášky na tel. 720 569 245 
nebo e-mail: andreajan@seznam.cz

Pondělí 30. 3. 2009, 19.30 
KINO – HLÍDAČ č. 47 

Česko, 2008, 108 minut, drama, od 15 
let.	Režie:	Filip	Renč.	

Čtvrtek 2. 4. 2009, 19.30 
KINO – VÝMĚNA 

USA, 2008, 142 minut, drama, od 15 
let. Režie: Clint Eastwood. 

Neděle 5. 4. 2009, od 13.00
VELIKONOČNÍ JARMARK 

Přijďte přivítat jaro do parku KC Bese-
da, program pro děti i dospělé. 

Více o programu na  
www.klanovickeforum.cz 
nebo na tel. 604 288 076.

 

Dne 25. dubna od 15.30 hod. proběh-
ne tradiční vítání občánků. Již podruhé 
se setkáme společně s maminkami a je-
jich ratolestmi v budově Centra sociálních 
služeb Běchovice, a umožníme tak pří-
tomným babičkám a dědečkům radovat se 
společně s námi z nových, čerstvě naroze-
ných miminek. Pan starosta  
Ing. Ondřej Martan tentokrát přivítá 
děti – nové občánky Běchovic – narozené 
v druhé polovině roku 2008, tzn. od 1. 7. 
až do 31. 12. 2008. Děti narozené v prv-
ní polovině roku 2009 pak společně při-
vítáme do života v druhém termínu, a to 
někdy v polovině října. Společně s dět-

mi z MŠ a ZŠ Běchovice, které pro mamin-
ky a miminka připraví krátký program, se 
na Vás moc těšíme.

Martina Vlková

Úřad MČ Praha-Běchovice

informace pro občany

Vítání občánků Běchovic

poděkování

 Srdečně děkuji pracovníkům úřadu MČ 
a paní Svobodové za dárek a blahopřání 
k mému životnímu jubileu.

Jaroslav Barták, Miroslav Pelikán
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Dne 23. 1. – 25. 1. 2009 jsme opět 
zavítali na, nám již známou chatu 
Maxov. Sraz byl v 16.00 hodin před 
úřadem. Všichni jsme se rozloučili 
s rodiči, a naložili jsme si naše zava-
zadla do autobusu. 

Během cesty nám pan řidič pustil po-
hádku Horton, aby nám cesta lépe utíka-
la. Když jsme dojeli na chatu, už na nás 
čekali Dydy, Luky, Tom a Libor, kteří nám 
pomohli vyndat bagáž z autobusu. Hned 
jsme šli do jídelny, kde nás Marťas (Mar-
tina) rozdělila do jednotlivých pokojů. 
Vybalili jsme si a byli jsme znovu svoláni 
do jídelny, kde nás Marťas rozdělila do 4 
oddílů: Sparta, Prdelky, D and M a Beruš-
ky. Následovala večeře, ke které jsme měli 
bramborovou polévku. Po večeři se hrálo 
plno her a nesměli jsme vynechat ani naši 
nejoblíbenější – Prase. Když už bylo ko-
lem půl desáté, provedli jsme večerní hy-
gienu a „hurá“ do postýlek. Někteří z nás, 
ale bez pohádky na dobrou noc neusnuli. 

Další den ráno na nás čekala výbor-
ná snídaně, a hned poté následovala ran-
ní hygiena. Zahráli jsme si ping-pong 
s fotbálkem. Teple jsme se oblékli a vyda-
li se na procházku přes pole k lesu. Jen co 
jsme však vystrčili nos z chaty, strhla se 
velká sněhová bitva. Všichni jako sněhu-
láci jsme dorazili do lesa, kde jsme zača-
li stavět různé stavby ze sněhu. Po chví-
li jsme byli všichni zmáčení, a proto jsme 
se vydali zpět do chaty. Tam na nás čeka-
lo milé překvapení v podobě Karči, naší 
další vedoucí, s bráškou Jáchymem a s je-
jich rodiči. V rychlosti jsme se převlék-
li a šli na dobrý oběd, ke kterému byla se-
kaná s kaší. Následoval polední klid. Bě-
hem něho šel nejstarší oddíl Prdelky s ve-
doucím z tábora Konym připravit pro nás 
stopovanou. Po cestě se samozřejmě há-
daly různé otázky, a z nich vyšel úkol, 
který jsme měli splnit. Zněl: nacvič výle-
tovou hymnu. Po příchodu k chatě jsme 
popadli lopaty, a vydali se za chatu bobo-
vat. Promočení a vymrzlí jsme se vrátili 
do chaty. Převlékli jsme se a šli jsme hrát 

výlet

MAXOV v lednu

Chceme vás seznámit s další moderni-
zací naší malé, ale milé knihovny.

Městská knihovna v Praze nám poskytla 
zdarma k používání další modul knihov-
nického počítačového programu  
Clavius – Katalog knih a dokumentů.

Je umístěn na webových stránkách 
knihovny www.praha-bechovice.cz/
knihovna/

Je to další služba všem, kteří máte pří-
stup na internet.

Můžete si z tepla domova, nebo odkud-
koliv, kde je připojení na internet, vyhle-
dat knihy a vše, co vás zajímá o knižním 
fondu naší knihovny:
•		vyhledat	knihu	–	podle	jména	auto-

ra, názvu knihy a někdy i podle klíčo-
vého slova

•		zjistit,	které	knižní	tituly	máte	půj-
čeny

knihovna

Vážená čtenářko, čtenáři, ale  
i budoucí návštěvníci knihovny 

•		rezervovat	si	žádanou	knihu,	pokud	
je právě půjčena 

•		v	katalogu	knih	si	výpůjčky	prodlou-
žit, pokud je třeba.

Jistě si při té příležitosti pořádně pro-
hlédnete celé naše webové stránky. Kaž-
dý měsíc máte možnost si zde přečíst no-
vinky z knihovny. V archivu najdete zprá-
vy z minulých let, a obrázky z knihovny 
vás také jistě zaujmou. Využijte všechny 
možnosti, kterými vám naše stránky při-
bližují místní knihovnu i velký interneto-
vý svět. Uvidíte, že se v knihovně skuteč-
ně pracuje, a stále je něco nového. Raději 
se ale přijďte podívat, a staňte se čtenáři 
naší knihovny. 

 Všechny tyto aktivity jsou další služ-
bou pro vás, milé čtenáře.

 
 Věra Santolíková, knihovnice
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hry – městečko Palermo, židlovanou, ti-
chou poštu a nakonec jsme podlézali tyč. 
Mezitím nám připravili večeři, po ní pro 
nás vedoucí vymysleli Detektivku s vel-
kým D. Měli jsme najít vraha. Vůbec to ne-
bylo lehké, po dlouhých výsleších se nám 
to přeci jen podařilo. Viník byl odsouzen 
k smrti zkoulováním. Potom nám Marti-
na vyprávěla příběh o Lukrécii. Po druhé 
večeři nás vedoucí zase překvapili, při-
chystali nám opět noční bojovku po cha-
tě. Někteří šli po dvou, ale ti odvážliví 
šli sami. Bojovku si prošli úplně všichni, 
i praktikantky, a poté jsme šli provést ve-
černí hygienu a spát. 

V neděli ráno se opakovalo to, co bylo 
v sobotu. Opět jsme měli výbornou snída-
ni, a zase jsme si zahráli chvilku ping- 
-pong a fotbálek. Kolem desáté jsme se 
teple oblékli a vydali se bobovat. Za ty 
dvě hodiny jsme si užili plno legrace. Do-
konce nám i Libor předvedl, že bobovat se 
dá na čemkoli, třeba i na kastrolech a pe-
káčích (viz foto). Na konci našeho běs-
nění jsme vykonali trest nad odsouzeným 
Tomášem, pořádně jsme ho zkoulova-
li. Kolem poledne jsme se šli naobědvat, 
a hned po obědě jsme si šli zabalit. Velmi 
neradi jsme se loučili s chatou, ale i přes-
to jsme nastoupili do autobusu, který při-
jel v 15 hodin. Pohádku, která byla puš-
těná, sledovalo jen málo z nás, protože 
všichni ostatní spali. Do naší rodné ves-
ničky jsme přijeli v půl páté, kde si nás 
vyzvedli rodiče.

Další víkendový výlet se uskuteční 
v březnu, a to v termínu od 20. 3. do 22. 3. 
2009. Už se na to zase moc těšíme.

Týna – prákoška

•	Zápis	dětí	do	stávající	mateřské	školky	
proběhne v pátek 13. března a v pon-
dělí 16. března 2009, vždy od 15.00 
do 18.00 hodin v budově školky. Při 
tomto zápisu budou obsazena pou-
ze místa uvolněná dětmi, které od září 
nastupují do první třídy. Tedy asi 5 – 6 
míst. Přesný počet závisí na počtu do-
datečných odkladů školní docházky, 
některé jsou stále v jednání (předškolá-
ci s odkladem školní docházky zůstávají 
ve školce). Další termín zápisu do nově 
otevřené školky proběhne v září. Nová 
školka se plánuje otevřít v říjnu, a bude 
mít celkovou kapacitu 100 dětí, včetně 
třiceti dětí ze stávající školky.

•	Na	třídních	schůzkách	a	mezi	pedagogy	
byla zvolena nová Školská rada. Rada 
je devítičlenná, její funkční období jsou 
tři roky, a bude pracovat v tomto slože-
ní: za rodiče – p. Čížková, p. Bartošo-
vá a p. Březina, za pedagogy – p. Horá-
ková, p. Kolářová a p. Silovská. Za zři-
zovatele zůstávají – p. Pošmura, p. Kos 
a p. Motyková.

zpráva ze školy

Škola v únoru

•	Po	dvou	letech	vyjeli	žáci	školy	na	ly-
žařský kurz. Letos vylepšovali své do-
vednosti ve zvládání nezbedných prký-
nek na svazích Špičáku v Jizerských ho-
rách. O pestrý program se dětem sta-
ral tým instruktorů pod vedením pana 
Kunsta. Za zdárný průběh kurzu všem 
účastníkům děkuji.

•	Řadu	akcí	pro	své	žáky	připravu-
jí i paní vychovatelky Motyková a Ja-
hnová ve školní družině. Velmi úspěš-
ný byl například tradiční karneval, při-
pravena je exkurze do Národního diva-
dla.	Fotografie,	z	těchto	i	řady	dalších	
akcí ve škole, si můžete prohlédnout 
na našich stránkách www.zsbechovice.
cz v části fotogalerie.

•	Únor	je	také	měsícem	zodpovědného	
rozhodování pro naše deváťáky a jejich 
rodiče – podávají se přihlášky na střed-
ní školy. Stejné rozhodování čeká i zá-
jemce o víceletá gymnázia. V letoš-
ním roce platí (zase…) nová pravidla, 
v prvním kole mají žáci možnost podat 
až 3 přihlášky. Za celou školu jim přeji, 
aby byli úspěšní! 

Jaroslav Svátek, ředitel školy

» inzerce
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Novoroční předsevzetí týkající se spor-
tu a zdravého způsobu života jsou všem 
zřejmě notoricky známa, ale zpravidla 
moc dlouho nevydrží. Ne že by existoval 
nějaký recept na to jak je dodržet, ale po-
kud je k dispozici dosažitelný cíl, a za tím 
cílem jde tým kamarádů, může být plně-
ní podobných předsevzetí o trochu jedno-
dušší i zábavnější.

A protože nejsme výjimkou, a o plnění 
předsevzetí víme své, jednu takovou mo-
tivaci a povzbuzení jsme pro Vás připravi-
li. Triatlonový oddíl TRI SKI Horní Počer-
nice ve spolupráci s Holmes Place Černý 
Most vyhlašuje dlouhodobou soutěž pro 

jednotlivce a družstva sportovců z Pra-
hy 9 a okolí – HP pohár v triatlonu 2009. 

V prvním pololetí 2009 budou uspořá-
dány 3 závody, kterých se budou moci zú-
častnit sportovci jako jednotlivci nebo 
skupiny tvořící družstva – štafety. Prv-
ním závodem bude sálový – indoor tri-
atlon, který se bude konat 28. 3. 2009 
v Holmes Place. Jednotlivé disciplíny tri-
atlonu – plavání, cyklistika a běh budou 
probíhat v příjemném prostředí bazénu 
a na cyklotrenažérech a běhátkách. Dru-
hým závodem bude již tradiční 9. ročník 
Počernického duatlonu 17. 5. 2009, který 
se koná v Horních Počernicích - Svépravi-

sport

Pozvánka na HP pohár v triatlonu

fotbal

cích. A třetím, již konečně pravý a nefal-
šovaný triatlon 28. 6. 2009 v přírodních 
podmínkách v Počernickém rybníce a při-
lehlém parku v Dolních Počernicích. 

Pro celkové vítěze budou připraveny 
ceny, i když největší výhrou pro všech-
ny bude splnění novoročního předsevze-
tí a úspěšné absolvování náročných závo-
dů. Pak už to bude jen krůček k vypěsto-
vání zdravé závislosti na sportu.

Pravidla a průběžné informace můžete 
sledovat na webových stránkách Holmes 
Place www.holmesplace.cz/energy
/cernymost/ a TRI SKI Horní Počernice 
www.triskihp.tym.cz.

Mladší přípravka:
datum den čas hosté domácí
5. 4. 2009 neděle 14.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE SK TŘEBORADICE
7. 4. 2009 úterý 16.30 TJ SOKOL KOLOVRATY TJ SOKOL BĚCHOVICE
19. 4. 2009 neděle 14.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE XAVEROVSKÉ SDRUŽ.
24. 4. 2009 pátek 17.00 TJ KYJE TJ SOKOL BĚCHOVICE
3. 5. 2009 neděle 14.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE AFK	SLAVOJ	PODOLÍ	B
7. 5. 2009 čtvrtek 16.30 LOKO	VLTAVÍN TJ SOKOL BĚCHOVICE
15. 5. 2009 pátek 16.30 FK	KLÁNOVICE TJ SOKOL BĚCHOVICE
24. 5. 2009 neděle 14.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE TJ	TOČNÁ
29. 5. 2009 pátek 17.00 SK HOSTIVAŘ TJ SOKOL BĚCHOVICE
7. 6. 2009 neděle 14.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE FK	ÚJEZD	NAD	LESY
14. 6. 2009 neděle 14.00 FC	PRAGIS	SATALICE TJ SOKOL BĚCHOVICE

Muži: 
29. 3. 2009 neděle 15.00 FC	PRAGIS	SATALICE TJ SOKOL BĚCHOVICE
5. 4. 2009 neděle 16.30 TJ SOKOL BĚCHOVICE FC	MIŠKOVICE
12. 4. 2009 neděle 16.30 SK	DOLNÍ	CHABRY	B TJ SOKOL BĚCHOVICE
19. 4. 2009 neděle 17.00 FK	BŘEZINĚVES TJ SOKOL BĚCHOVICE
26. 4. 2009 neděle 17.00 TJ SOKOL BĚCHOVICE TJ	SLAVOJ	HLOUBĚTÍN
1. 5. 2009 pátek 11.15 SOKOL TROJA B TJ SOKOL BĚCHOVICE
10. 5. 2009 neděle 17.00 TJ SOKOL BĚCHOVICE FK	GORDIC	KAČEROV
16. 5. 2009 sobota 17.00 SPARTAK KBELY B TJ SOKOL BĚCHOVICE
24. 5. 2009 neděle 17.00 TJ SOKOL BĚCHOVICE SK TŘEBORADICE B
30. 5. 2009 sobota 11.00 TJ	SOKOL	BÍLÁ	HORA TJ SOKOL BĚCHOVICE
7. 6. 2009 neděle 17.00 TJ SOKOL BĚCHOVICE TJ MALEŠICE-RAPID

Srdečně Vás, běchovičtí spoluobčané 
a fandové fotbalu, zveme na naše domácí 
zápasy, které Vás hlavně v kategorii ma-
lých nadějí nenechají v klidu sedět na la-
vičce, a hlasitě podpoříte kluky svým fan-
děním k podání maximálních výkonů. Od-
měnou Vám při tom bude chutné občerst-
vení z Hospůdky na hřišti, které Vám při-
praví Jarda s Ilonkou.

Již známe rozlosování zápasů jarní části  
mistrovského ročníku 2008/09

Plánované akce:

20. 3. – 22. 3.  Výlet do Maxova
3. 4. – 4. 4.   Noc s Andersenem
5. 4.      Karneval
25. 4.     Vítání občánků
5. 5.      Kladení věnců

oznámení pro občany 
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Koncem ledna se nám podařilo realizo-
vat myšlenku vlastní klubové vlajky, kte-
rá bude propagovat běchovický fotbal při 
zápasech mužstev našeho oddílu. Divá-
ci, kteří nás jezdí podporovat, budou mít 
tedy kvalitní „materiál“ k naší podpoře. 

V aktivitách propagace našeho fotba-
lového oddílu nejen na hřišti, ale i mimo 
něj budeme nadále pokračovat. V součas-
né době jsou již ve výrobě klubové odzna-
ky, které budou k zakoupení pro veřejnost 
v průběhu měsíce dubna. Děkujeme všem, 
kteří se na těchto aktivitách podílejí!

info pro občany

Náš fotbalový 
oddíl má svoji 
vlajku!

V lednu pokračovala Zimní liga mlad-
ších přípravek na LOKO Vltavínu. 

V neděli 15. ledna: Zápas, který jsme 
měli odehrát byl kvůli omluvě soupeře 
z Brandýsa nad Labem odložen. 

V sobotu 31. ledna: Jsme odehráli tur-
najový zápas s mužstvem Slovanu Boh-
nice. Protože naše mužstvo v té době po-
stihla vysoká marodka, bylo nás akorát 
do počtu (zápas odehráli: Hejma V., Hole-
ček J., Vyšata O., Šmída M., Tuček A., Ka-
dlec J., Eliáš O., Sviderski S.). Zápas se 
pro nás od začátku nevyvíjel vůbec dob-

fotbal

Co se událo u mladší přípravky 
ře. Ve druhé minutě z rohu nastřelil hráč 
Bohnic Honzu Holečka a od něj se míč od-
razil do naší branky. Průběh celého prv-
ního poločasu byl plně v režii bohnických. 
Naši kluci byli po všech stránkách poma-
lejší, a jejich hra byla chaotická, bez myš-
lenky, nápadu a asi nejvíc co nám chybě-
lo, bylo nasazení. Do přestávky jsme ob-
drželi ještě čtyři góly, a to můžeme podě-
kovat „Čechýnovi“, který v brance podal 
i přes pár zaváhání velmi solidní výkon. 
Druhý poločas byl po přestávkovém hod-
nocení trenérem již o něčem jiném. Klu-
ci začali hrát aktivněji. Snažili se nedat 
soupeři volný prostor a vytvořili si i ně-

kolik střeleckých příležitostí. Velmi aktiv-
ní hru předváděl Oli Vyšata, který byl bo-
hužel ve 42. minutě knokautován míčem 
na žaludek a musel ze zápasu odstoupit. 
Pokračovali jsme dál v aktivní hře a proti-
hráčům jsme byli v těchto okamžicích vy-
rovnaným soupeřem. Jsme ale ještě pře-
ci jen po taktické stránce oproti soupe-
řům o stupínek níže, a soupeř naše chyby, 
hlavně v obraně, trestal. Konečné skóre 
zápasu bylo stanoveno 9:0 v náš nepro-
spěch. Tento zápas byl pro nás opět ško-
lou k nezaplacení. Ukázal nám, kde jsou 
naše slabiny, a na čem musíme nejvíc za-
pracovat. 

V neděli 22. března odehrají naši 
nejmenší (školička) halový turnaj UMBRO 
v Říčanech. Začátek turnaje je v 8 hodin.

V neděli 29. března odehraje mladší 
přípravka stejný halový turnaj. Čas bude 
ještě upřesněn.

Srdečně zveme rodiče, babičky, dědy, 
přátele a fandy běchovického fotbalu 

fotbal

Co se chystá u mládežnických 
mužstev 

k podpoře našich hráčů!!!! Turnaj se hra-
je ve sportovní hale v Říčanech.

Další informace o dění v našem oddíle 
a kontakty na nás naleznete na:

www.fotbal-petr-bechovice.cz
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Starosty Běchovic se ptá  
pan Ervín Sedláček 

V říjnu jsem byl přítomen na zasedání 
místního zastupitelstva. Měl jsem několik 
požadavků. Chtěl jsem, aby ve zprávách 
o pozemcích, které se prodávají, prona-
jímají nebo oplocují, byl dodatek, kde se 
tyto pozemky nacházejí. Zatím jsou uvá-
děny jen pod katastrálním číslem. Tako-
vá zpráva nás neinformuje. Můj požada-
vek byl zamítnut, a dále se bude u po-
zemků uvádět jen katastrální číslo. V těž-
kých podmínkách žijeme všichni, kte-
ří bydlíme na Českobrodské. Každým ro-
kem se zvětšuje hustota provozu. Vidím 
stále více přeložených vozů. Drzost ně-
kterých řidičů nezná hranic. Uvedu jeden 
příklad z mnohých. Od Horních Počernic 
přijel nákladní vůz a pokračoval ve směru 
na Kolín. Nad středem korby měl navrše-

dotazy čtenářů

nou hlínu s kameny asi metr nad bočnicí. 
Pod korbou tři osy, a na jedné zdvižená 
kola!!! Nejvíce zplodin produkují přelo-
žené nákladní vozy při rozjíždění do sva-
hu. To se stává na naší křižovatce. Pokud 
přijede nákladní vůz od Horních Počernic 
v době dopravní špičky, tak uvízne v pro-
storu drážního mostu. V koloně se aspoň 
třikrát rozjíždí do svahu, než se dosta-
ne ke světlům. Na této křižovatce se vy-
produkuje nejvíce zplodin. Kousek od ní 
je škola plná dětí. Mateřská školka, zatím 
ve výstavbě, je také poblíž silnice. V ne-
mocnicích se na rakovinu léčí hodně mla-
dých lidí, bohužel i dětí. To je dost alar-
mující. Doporučil jsem našim zastupite-
lům prosadit umístění vah na vážení ná-
kladních vozů na těchto místech: ve smě-
ru od Rohožníku na Kolín je na konci lesa 
na levé straně upravený prostor s asfal-
tovým povrchem. Tam může být váha. Při 

výjezdu z Horních Počernic do Běchovic je 
pod vodárnou široká silnice. Tam na pra-
vou stranu před silniční most navrhu-
ji dát druhou váhu. Vím, že váhy vše ne-
vyřeší, ale pomohou snížit množství škod-
livin z výfuků a pomohou prodloužit ži-
votnost silnic. Toto je odpověď na váhy 
v našem zpravodaji č. 11/2008. „Tato va-
rianta není reálná z pohledu správce sil-
nic, jen náklady na opravu Českobrodské 
byly před několika lety v úseku od IPEXU 
do Újezdu odhadnuty na cca jednu mili-
ardu dvě stě milionů korun.“ Z mého po-
hledu je takto vysoká částka za opravu 
naopak důvodem, aby se tam váhy daly. 
Je možné, že pan správce silnic byl účas-
ten na správě státu za minulého reži-
mu, který čtyřicet let chátral, až s ostat-
ními zvadnul na špatnou ekonomiku. 
Dnes pracuje na chátrání silnic. V televiz-
ních zprávách byl snímek, kde ze silniční-

» pokračování ze str. 1

» inzerce
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Vážený pane Sedláčku,

rád bych Vám prostřednictvím své od-
povědi poskytl dostatek informací. Poku-
sím se o to v několika následujících řád-
cích. Abychom to vzali postupně: 

1. Váš dotaz na přesnější popis pozem-
ků, se kterými hodlá MČ Praha-Běchovice 
jakkoli nakládat: je pravdou, že jste tento 
požadavek vznesl a odpověď nebyla zcela 
určitá. Nyní Vám mohu sdělit, že od mě-
síce března budou zveřejňovány veške-
ré záměry na úřední desce i s orientač-
ní mapkou. V zápisu z jednání zastupitel-
stva tato mapka být z technických důvodů 
nemůže – zápisy by byly příliš dlouhé pro 
možnost zveřejnění v ŽB.

2. Dotaz na vážení nákladních auto-
mobilů v naší MČ. Jak jste správně na-
psal, odpověděl jsem již v listopadovém 
čísle, že je velice problematické umístě-
ní vážicího zařízení v ul. Českobrodská. 
Mohl jsem se tehdy rozepsat více o důvo-
dech, proč je tato záležitost tak proble-
matická. Neudělal jsem to, a tak to uči-
ním nyní. Problematika celé Českobrod-
ské ulice je velice složitá. Vinu na tom ne-
nese jen správce dané komunikace – tedy 
spol. TSK. Hlavním důvodem je léty zane-
dbaná údržba povrchu ulice a neustálé, 
technologicky nevyhovující navršování ži-
vičných vrstev na sebe. Výsledkem je ne-
stálý povrch komunikace zvýšený oproti 
roku 1890 někde až o 150 cm, oproti roku 
1940 pak nejméně o 1 metr.

Umístění vážicího zařízení do komu-
nikace se snímačem registračních zna-
ček není možné díky stavu komunika-
ce. Správce komunikace se pak brání ja-
kémukoli většímu zásahu z hlediska oba-
vy o nadměrnou tvorbu dopravních kom-
plikací i finanční náročnosti opravy. MČ 

ce místo toho, aby jezdily po komunika-
cích pro ně určených – tedy v našem pří-
padě po dálnici D11. Jednání jsou v pl-
ném proudu, a věřím tomu, že konkrétní 
výstupy mohou být známy již do letních 
prázdnin. V případě, že by došlo k jaké-
mukoli posunu v této otázce, budou čte-
náři ihned informováni na webu MČ a sa-
mozřejmě i v ŽB.

Chtěl bych panu Sedláčkovi poděko-
vat za aktivní přístup a zájem o dění v Bě-
chovicích. Byl bych rád, kdyby podobných 
aktivně a věcně smýšlejících občanů bylo 
mezi námi více. Čím aktivněji se totiž bu-
deme zajímat o okolní prostředí, ve kte-
rém trávíme čas, tím lépe se nám v tomto 
prostředí bude společně žít.

Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice

vstoupila také do jednání s dopravní poli-
cií, která vlastní mobilní nápravové váhy. 
Zatím jsme však nedostali jakoukoli od-
pověď. V případě zamítnutí požadavku 
budeme samozřejmě hledat další možné 
cesty k omezení té nejtěžší nákladní do-
pravy na hlavním tahu Běchovicemi. Jed-
nání o omezení tonáže již několikrát pro-
běhla, a další jsou naplánována. Zatím je 
výsledek bohužel negativní.

3. K Vašemu dotazu na konkrétní opat-
ření v dopravě na Českobrodské ulici: jed-
nání o omezení provozu jsou poměrně 
složitá, a řekl bych dlouhodobá. Problém 
přetížení páteřní komunikace tu existu-
je již řadu let, a jednání o omezení provo-
zu nákladní dopravy jsou pak zhruba stej-
ně stará. V současné době probíhá inten-
zivní jednání s Magistrátem hl. m. Pra-
hy o omezení vjezdu alespoň té nejtěž-
ší nákladní dopravě. Jde právě o kamio-
ny, které si zkracují cestu přes Běchovi-

ho mostu padala betonová omítka do ko-
lejiště. Po několika dnech redaktoři uká-
zali most znovu, že se s tím nic nedělá. 
Četl jsem v místním zpravodaji č.12/2008 
článek Slovo starosty. V závěru článku 
na straně č. 5 mě zaujaly dvě věty, ze kte-
rých mám radost. Ocituji je přesně. „Dále 

odpověď starosty

se budeme snažit omezovat negativní vli-
vy plynoucí z vysokého průjezdu náklad-
ní dopravy MČ Praha-Běchovice. Nákladní 
doprava je jeden z faktorů, který nejvý-
znamněji ovlivňuje život v Běchovicích.“

„ Pane starosto, Vy osobně jste se ne-
vyjádřil k vahám a také nikdo ze zastupi-

telstva. Po přečtení Vašeho článku chápu, 
že máte lepší a důslednější opatření. Pro-
sím, sdělte nám, jak budete omezovat ne-
gativní vlivy z nadměrné nákladní dopra-
vy, a termín, kdy začnete.“ 

Ervín Sedláček
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Připomínka pro občany:
Termín pro zaplacení poplatku 
ze psa za rok 2009 je stanoven 
do 31. 3. 2009. Po uplynutí této 
lhůty může obec poplatek zvýšit 
až na trojnásobek původní výše.

•	usmrcení	zvířete	způsobem	působícím	
nepřiměřenou bolest nebo utrpení, 

•	překrmování	zvířat,	zejména	drůbeže,	
ve velkochovech násilným způsobem, 

•	používání	živých	zvířat	ke	krmení	těch	
druhů zvířat, u nichž z biologických dů-
vodů není takový způsob výživy nutný. 
Zákon č. 246/1992 stanoví obecný zá-

kaz týrání zvířat. Jeho porušení je buď 
správním deliktem postižitelným poku-
tou do 50 000 Kč, nebo přestupkem po-
stižitelným pokutou ve výši do 15 000 Kč. 
Přestupku podle tohoto zákona se rovněž 
dopustí osoba, která trpí týrání zvířat ne-
zletilými nebo nesvéprávnými osobami, 
za které odpovídá.

Ustanovení § 203 trestního záko-
na upravuje trestný čin týrání zvířat tak-
to: kdo týrá zvíře, ačkoliv byl za obdob-
ný přestupek v posledním roce postižen 
nebo za takový čin v posledních dvou le-
tech odsouzen, bude podle tohoto usta-
novení trestního zákona potrestán od-
nětím svobody až na jeden rok nebo zá-
kazem činnosti nebo peněžitým trestem. 
Pokud v důsledku týrání dojde k usmrce-
ní zvířete, činí sazba trestu odnětí svobo-
dy až jeden rok, nebo lze uložit zákaz čin-
nosti nebo peněžitý trest. Veřejné týrání 
zvířete nebo týrání zvířete na místě veřej-
nosti přístupném lze postihnout odnětím 
svobody až na dvě léta.

Jako týrání zvířete vymezuje zákon 
č. 246/1992 Sb., na ochranu zvířat před 
týráním následující situace: 
•	nucení	zvířete	k	výkonům,	které	neod-

povídají jeho fyzickému stavu a biolo-
gickým schopnostem, a prokazatelně 
překračují jeho síly, 

•	podrobení	zvířete	výcviku	nebo	je	po-
užít k veřejnému vystoupení či podob-
ným účelům, pokud je pro ně spojeno 
s bolestí, utrpením nebo poškozením, 

•	z	jiných	než	zdravotních	nebo	pokus-
ných důvodů 

1. omezování výživy zvířete včetně jeho 
napájení, pokud to nestanoví jiný před-
pis (§ 25 zákona č. 87/1987 Sb., o ve-
terinární péči) 

2. podávání potravy obsahující přímě-
si nebo předměty, které zvířeti způso-
bují bolest, utrpení nebo jej jinak po-
škozují, 

3. omezování svobody pohybu nutné pro 
zvíře určitého druhu pokud to není nut-
né, a pokud by omezování způsobilo 
utrpení zvířete, 

•	vydání	slabého,	nevyléčitelně	nemoc-
ného, vyčerpaného nebo starého zvíře-
te, pro které je další přežívání spojeno 
s trvalou bolestí nebo utrpením, k jiné-
mu účelu než neodkladnému a bezbo-
lestnému usmrcení, 

•	podávání	dopingových	látek	a	jiných	
látek poškozujících organismus zvířete 
s cílem změnit jeho výkon nebo vzhled, 

•	cvičení	nebo	zkoušení	zvířete	na	jiném	
živém zvířeti, používání jiných živých 
zvířat jako lákadel, štvaní zvířat pro-
ti sobě, aniž by to vyžadoval lov ane-
bo příprava zvířete k jeho vypuštění 
do volné přírody, 

•	provádění	chirurgických	zákroků	
za účelem změny vzhledu zvířete, ze-

městská policie informuje

Postih týrání zvířete

jména kupírování uší, ničení hlasi-
vek nebo používání jiných prostředků 
k omezení hlasitých projevů zvířat ane-
bo amputace drápů a zubů z jiných než 
zdravotních důvodů, nejde-li o případy 
uvedené v § 7 odst. 3 zákona na ochra-
nu zvířat před týráním, 

•	používání	podnětů,	předmětů	nebo	bo-
lest vyvolávajících pomůcek tak, že pů-
sobí klinicky zjevné poranění nebo ná-
sledné dlouhodobé klinicky prokazatel-
né negativní změny v činnosti nervové 
soustavy nebo jiných orgánových sys-
témů zvířat, 

•	podávání	veterinárních	léčiv	a	příprav-
ků s výjimkou přípravků, které jsou vol-
ně v prodeji, zvířeti bez souhlasu od-
borně způsobilého veterinárního pra-
covníka, 

•	provádění	krvavých	zákroků	a	injekční	
aplikace, pokud nejsou prováděny oso-
bou odborně způsobilou, nejde-li o po-
kusy na zvířatech, 

•	vyvolávání	bezdůvodně	nepřiměřeného	
působení stresových vlivů biologické, 
fyzikální nebo chemické povahy, 

•	chov	zvířat	v	nevhodných	podmínkách	
nebo tak, aby si sama nebo vzájemně 
způsobovala utrpení, 

•	zásahy	do	průběhu	porodu	provedené	
způsobem, který neodpovídá obtížnosti 
porodu, zvyšuje bolest anebo poškozu-
je zdraví matky i mláděte, 

•	zacházení	se	zvířetem,	jeho	přepra-
va nebo pohánění způsobem, který vy-
volává nepřiměřenou bolest, utrpe-
ní nebo poškození zdraví, anebo vede 
k neúměrnému fyzickému vyčerpání 
zvířete, 

•	používání	prostředků,	které	způsobují	
utrpení, k vázání zvířete, 
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V současné době zajišťují Pražské služ-
by, a. s., sběr a svoz bioodpadu z mnoha 
pražských městských částí, ale i z mimo-
pražských přilehlých obcí.

Systém svozu:
Četnost odvozu je jednou za dva týdny. 

Pro shromažďování odpadu se využíva-
jí speciální nádoby (tzv. kompostejnery) 
o objemu 120 l nebo 240 l, které má zá-
kazník v pronájmu. Před pravidelným vý-
vozem je nezbytné umístit nádobu před 
vchodem do domu nebo do zahrady (pře-
dem večer nebo brzy ráno). Odpad se od-
váží na kompostárnu, kde se dále zpra-
covává.

Statistika:
V roce 2007, kdy jsme s touto službou 

začali, bylo svezeno 373 tun, v roce 2008 
to bylo již 724 tun a vzhledem k zájmu ze 
strany obyvatel o službu v oblasti shro-
mažďování, sběru, přepravy a využívání 
bioodpadu lze předpokládat v roce 2009 
další nárůst.

Jak třídit:
Do sběrných nádob patří listí, tráva, 

seno, plevel, zbytky rostlin, kořeny a lis-
ty zeleniny, větve keřů i stromů, spada-
né ovoce, zbytky ovoce a zeleniny, čajové 
sáčky, kávová sedlina, skořápky z vajec.

Do sběrných nádob nepatří: tekuté 
zbytky jídel, jedlé oleje, kosti, maso, uhy-
nulá zvířata, biologicky nerozložitelné 
látky a jiné odpady.

Důvody, proč třídit:
Ochrana životního prostředí. Návrat 

organické látky do přírodního kolobě-
hu. Bioodpad na skládce podléhá rozkla-
du a unikající metan způsobuje skleníko-
vý efekt. Vytříděním bioodpadu se sní-
ží objem směsného komunálního odpadu 
až o cca 19 %, což přinese občanovi úspo-
ru nákladů. 

 

informace pro občany

Základní informace o svozu a sběru bioodpadu

Městská část Nový svozový den První odvoz
Běchovice středa-lichý týden 8. 4. 2009
Hloubětín středa-lichý týden 8. 4. 2009
Kyje středa-lichý týden 8. 4. 2009
Hostavice středa-lichý týden 8. 4. 2009
Letňany středa-lichý týden 8. 4. 2009

Svoz bude prováděn s frekvencí 1 x za 14 dní.

 PORSE poradenský servis

Potřebujete podporu a pomoc?

Ocitli jste se v situaci, ve které nevíte jak dál? Potřebujete podporu, in-
formace či radu? Obraťte se na poradenský servis, který se zaměřuje 
na (počáteční) pomoc a podporu v nepříznivé životní situaci, kterou se 
snaží zlepšit či stabilizovat. Služba je ze zákona poskytována zdarma, 
a využít ji můžete i anonymně. 
Kontaktovat nás můžete na tel. č. 739 491 633 nebo e-mailem na adresu 
vera@neposeda.org. Pokud nemáte přístup k telefonu ani k internetu, 
najdete nás:

PONDĚLÍ 16.00–18.30 
na adrese Českobrodská 516 (vedle samoobsluhy), Praha-Běchovice
ÚTERÝ 14.30–16.30
na adrese Českobrodská 516 (vedle samoobsluhy), Praha-Běchovice
STŘEDA 11.00–15.00 
na adrese Středisko osobní hygieny, Živonínská 1630, Praha-Újezd nad 
Lesy.

Více informací o službě najdete na www.neposeda.org/porse nebo 
na výše uvedeném telefonním čísle.
Věra Jílková

» oznámení pro občany

S případnými dotazy se obracejte, pro-
sím, na příslušnou městskou část – od-
bor životního prostředí, popř. na Pražské 
služby, a. s.:

Call Centrum +420 284 091 888
Obchodní oddělení +420 284 091 359
Provozovna ORO +420 284 091 451.
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Klub pro rodiče s dětmi 
středa 10–12 hodin

Pravidelná středeční herna pro děti 
a rodiče na rodičovské dovolené. Hrajeme 
si, zpíváme si, kreslíme si a je nám spolu 
dobře. Zveme Vás, přijďte si také pohrát 
a popovídat.

Hudební škola YAMAHA: 
Každý čtvrtek dopoledne probíhají  

kurzy.
*9.00 ROBÁTKA / 4–18 m. 
*10.00 KRŮČKY / 18 m.–3 r. 
*11.00 KRŮČKY / 3–4 r.
Výtvarné dílny pro nejmenší s rodiči 

Dílny probíhají vždy v pátek od 9–10 
hodin (mladší děti), 10–11 hodin (starší 
děti) v období leden–březen. 

Děti se hravou formou seznámí s bar-
vičkami, vodovkami, lepidlem, vyzkou-
ší různé techniky. Od dubna začínají nové 
kurzy – ještě máme volná místa. Kurzy vy-
vrcholí v červnu vernisáží.

 

inzerce

o. s. Neposeda a RC KOLOBĚŽKA 
– program na březen 2009
„přijďte si k nám pohrát a pobavit se“

Kreativní kurzy Andrey Janotové  
– VÝROBA ŠPERKŮ Z KORÁLKŮ
pátek 13. 3. 2009 od 18 hodin. Cena 
kurzu je 280 korun. 

Kurzy jsou určeny pro tvořivé i ne-
tvořivé, pro šikovné i nešikovné, veselé 
i smutné. 

 
Výtvarné kurzy pro dospělé pod vede-
ním ak. sochaře Zdenka Hoška a výtvar-
nice Zdenky Hoškové
pátek 27. 3. 2009 od 18 hodin. Cena 
kurzu je 300 Kč.

V těchto kurzech se nabízí možnost ak-
tivního seznámení se světem výtvarného 
umění v rámci individuálních výtvarných 
experimentů.

 
NOVINKA: BABY SIGNS – Kurz znakové 
řeči pro rodiče a děti

1. Dvouhodinový seminář  
pro rodiče
Pondělí 9. 3. (10–12 hodin) a pondě-
lí 30. 3. (15–17 hodin). Cena je 799 Kč 
pro rodiče a dítě (druhý rodič může kurz 
absolvovat zdarma).

2. šestitýdenní kurz pro rodiče a děti: 
ZNAKUJEME SE ZPĚVEM A HROU
Tento kurz začíná v pondělí 6. 4. 2009 
od 15–16 hodin, a bude probíhat každé 
pondělí. Cena je 1999 Kč.

Zveme Vás na Jarní výtvarné dílny 
pro veřejnost, které se konají v sobotu 
21. března od 15 hodin. Přijďte si vyrá-
bět, vytvářet a pobavit se se svými dětmi. 
Dílny se konají v klubu Autobus.

Pokud máte zájem, kontaktujte nás, 
rádi Vás na naše kurzy zapíšeme.

Vedoucí RC Koloběžka  
Romana Voženílková (tel. 733 182 520)  
kolobezka.romana@email.cz  
www.neposeda.org/kolobezka.

Hlíva ústřičná je známá dřevokazná 
houba, která cizopasí na kmenech stro-
mů, z nichž čerpá všechny látky potřebné 
ke svému životu. Dlouhou dobu se jí ne-
věnovala taková pozornost, jako se jí do-
stává v posledních letech, a to díky svým 
všestranným léčivým schopnostem.

Tato zajímavá houba obsahuje v opti-
málním poměru velké množství důleži-
tých látek, jako jsou proteiny, aminoky-
seliny, steroly, mastné kyseliny, vitamí-
ny skupiny B a dále vitamíny D, C, K, celý 
výčet minerálů (draslík, fosfor, sodík, zi-
nek) a stopových prvků (železo, selen, 
bór, jód) a zejména beta-glukany, které 
mají významnou roli při zánětlivých one-
mocněních, a v neposlední řadě vlákninu, 

zdraví

Hlíva ústřičná – elixír věčného mládí

která v těle odstraňuje nepotřebné škod-
liviny. Všechny tyto látky stimulují orga-
nismus k regeneraci a společně působí 
příznivě na všechny systémy v těle.

Hlíva je vhodná pro všechny věkové ka-
tegorie (kromě dětí do 3 let). Při pravi-
delné konzumaci je vynikající preven-
cí před civilizačními onemocněními. Vel-
mi účinně snižuje hladinu cholestero-
lu v krvi a upravuje krevní tlak, jako pre-
vence proti mozkovým příhodám, vhodná 
je pro alergiky, astmatiky, diabetiky, kar-
diaky a díky glukanům významně pomá-
há v boji proti rakovině. Přehlédnout by 
ji neměli také lidé trpící kloubními záně-
ty a strnulostí šlach a končetin, dále zaží-
vacími obtížemi, chronickými zánětlivými 

infekcemi, osoby trpící únavou, a též při 
odstraňování bradavic virového původu. 
Glukany dokážou stimulovat celý organis-
mus a aktivovat buňky zajišťující přiroze-
nou imunitu organismu, a tak v podstatě 
zpomaluje proces stárnutí.

Celosvětové výzkumy z posledních let 
prokázaly, že hlíva ústřičná svým mimo-
řádným složením jednoznačně prospívá 
lidskému zdraví a působí na něj velmi bla-
hodárně.

(Tento potravinový doplněk lze zakou-
pit v kterékoliv lékárně nebo ve specia-
lizovaných obchodech s přírodními pro-
dukty.)

G. Šmejkalová
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Tak tuto otázku teď slýchám hodně 
často, od Vás spoluobčanů, kdyko-
li se dostaneme na téma obec. ANO, 
je to pravda. Zastupitelé MČ Pra-
ha-Běchovice se rozhodli koupit ne-
movitost s číslem popisným 3 – tedy 
všem dobře známou Korunu. Nebylo 
to v žádném případě unáhlené roz-
hodnutí, důvodů ke koupi bylo hned 
několik. 

1. Proč vůbec Koruna? Odpověď: Před-
ně to byl fakt, že se vůbec naskytla ta 
možnost, koupit zmíněnou nemovitost. 
V minulosti byla již městskou částí vyu-
žívána a vzhledem k možnostem jejího 
budoucího využití a umístění daného 
domu se jednalo o velice zajímavou pří-
ležitost.

2. Kontext situace… Běchovice jsou v po-
měrně nesnadné pozici – v nejbližší 
době se předpokládá nárůst počtu oby-
vatel v důsledku výstavby v centru MČ 
o cca 500 obyvatel. V tomto případě 
se dostáváme na hranici s využitelnos-
tí ve všech ohledech občanské vybave-
nosti – tedy lékařské služby, mateřské 
školky, základní školy… a právě v sou-
vislosti s uvažováním o možnostech 
rozšířit ZŠ Běchovice jsme došli k závě-
ru, že nová budova pro úřad MČ je ne-
vyhnutelná. MČ nemá peníze, a ani ne-
bude mít dostatek financí v dotacích 
na přístavbu školy (jednalo by se o de-
sítky milionů korun, a už také ostat-
ně není kam přistavovat). Proto se roz-
hodla k řešení situace v podobě pře-
stavby stávající budovy úřadu na prv-
ní stupeň základní školy. Výhod skry-
tých v této budově je hned několik. Pro 
zajímavost – budova není přímo u silni-
ce, má u sebe dostatečné prostory pro 
sportovní vyžití při hodinách tělesné 
výchovy a velkých přestávkách, v úva-

info pro občany

MČ koupila Korunu? 
hu přichází možnost využití kuchyně 
v DPS pro přípravu obědů atd., atd. … 
Z hlediska využití téměř ideální nemo-
vitost. Problém financování přestav-
by by neměl být tak závažný jako stav-
ba nové budovy, a hlavně, MČ v součas-
nosti nemá jiný – alternativní pozemek 
pro tento typ využití.

3. Koruna by měla tedy sloužit jako co? 
Odpověď: Uvažuje se reálně s využitím 
pro místo nového úřadu. Celý proces 
zvažování koupě č. p. 3 byl delší než 
půl roku. Za tu dobu jsme měli možnost 
probrat veškerá úskalí a možné zádr-
hele. Neříkáme, že nejsou, ale jsou ře-
šitelné, a je jich rozhodně méně než 
vzniklých pozitiv. Pozitivní stránky této 
budovy tedy převážily nad těmi nega-
tivními. Pro příklad lze uvést: v nově 
vzniklých prostorech ÚMČ bude zacho-
vána společenská místnost – dnes vy-
užívána jako letitý lokál. Tuto místnost 
bude možné využívat pro dnes chybě-
jící komunitní – společenské aktivity. 
Rádi bychom zde obnovili např. tradi-
ci společenských zábav. Občané by měli 
získat jednodušší přístup k podatel-
ně – ihned u vchodových dveří. Budo-
va by měla mít samozřejmě bezbariéro-
vý přístup (v současné budově bohužel 
není). A konečně nový úřad by měl být 
dostatečně perspektivní pro další roz-
růstání obce a tím zvýšenou agendu. 

4. Kolik budova stála? Odpověď: 6,4 mi-
lionu Kč.

5. Kam se přemístí lékaři a knihovna? Od-
pověď: Ordinace pediatra bude, jak již 
bylo avizováno, přemístěna do budovy 
nové mateřské školy. Ordinace praktic-
kého lékaře a ordinace kožního lékaře, 
vč. prostor pro knihovnu, budou také 
muset být přemístěny. Kam přesně, je 
v současné době ještě v jednání, a pro-
to si tento detail nechám do některého 

z příštích čísel ŽB. Mohu snad ale pro-
zradit, že ordinace lékařů nezmizí a ne-
budou přemístěny nikam dále z centra 
MČ.

6. Kdy by se mělo toto všechno uskuteč-
nit? Odpověď: Jedná se o dlouhodo-
bý záměr. Je samozřejmě jasné, že není 
ani ve finančních možnostech MČ, ani 
z časového hlediska možné realizovat 
tyto záměry do konce volebního obdo-
bí. Rád bych ale všechny zmíněné kroky 
připravil do fáze projektové dokumen-
tace, a usnadnil tak další cestu ve vývo-
ji Běchovic.

7. Co by se stalo, kdybyste to nekoupili? 
Odpověď: Aniž bych chtěl malovat čer-
ty na zeď, reálná představa o tom co by 
se s Korunou stalo, tu byla. Jedním ze 
zásadních poznatků byly možnosti pro-
hlédnout si budovu před dražbou. Krom 
zástupců MČ zde byli přítomni jen zá-
stupci investorů – vždy a pouze Asiatů. 
Důvodně tedy bylo možno předpokládat 
využití Koruny na ubytovnu nebo skla-
dy (i podle cílených dotazů přítomných 
zástupců). Ani jedna z možností se za-
stupitelům nejevila jako žádoucí pro 
rozvoj centra MČ.

Co říci závěrem…
Závažné kroky – takové jako jsou nákup 

nemovitostí – je třeba vždy si řádně roz-
myslet a projednat. Zastupitelé naší MČ 
byli velice pečliví při rozhodování o tom-
to kroku. Jejich mínění samozřejmě ne-
bylo vždy jednotné. Výsledné rozhodnu-
tí však považuji za nanejvýš racionální 
a pozitivní pro vývoj MČ. Chtěl bych všem 
zastupitelům touto cestou poděkovat 
za konstruktivní přístup.

Ing. Ondřej Martan

starosta MČ Praha-Běchovice
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V neděli 19. dubna 2009 se koná v pro-
storách Chvalské tvrze (Praha 9, Hor-
ní Počernice) VÝSTAVA PRO KOČKU - jarní 
umisťovací výstava opuštěných koček. Cí-
lem akce je najít domov kočkám z útulků 
a získat krmení pro ty, které si noví maji-
telé neodnesou. Vstupenkou na výstavu 
je konzerva krmení pro kočky, kterou je 
možné koupit i na místě. 

Co na vás na výstavě čeká?
V Chvalské tvrzi bude k vidění více než 

stovka koček a koťat, která se těší na nový 
domov. Většinou se jedná o bytové maz-
líčky, mezi vystavenými zvířaty se ale na-
jdou i kočky vhodné k domku se zahradou. 
Seznámit se budete moci s kočičími do-
rostenci, kteří potěší vaše dítě, i rozšafný-
mi staršími kočkami, které snadno zapad-
nou do poklidného života většiny rodin. 

Všechny vystavované kočky jsou vak-
cinované a v dobrém zdravotním sta-
vu, který ještě na místě prověří veteri-
nář. U zvířat starších 8 měsíců je samo-
zřejmostí kastrace. Kočky, které na výsta-
vě uvidíte, momentálně žijí v některém 
z 10 soukromých útulků, převážně v Praze 
okolí. Právě pro tato zařízení jsou určeny 
konzervy, které se získají ze vstupného. 
Umožní nakrmit další kočky a koťata, do-
kud se i pro ně nenajdou vhodné domovy. 

Pro děti je ve spolupráci s Muzeem dět-
ské kresby přichystán výtvarný program. 
Navíc děti, které přinesou na výstavu 
vlastnoručně namalovaný obrázek kočky 
(čtvrtka velikosti A4), mají vstup zdarma! 

Proč umisťovací výstava?
Důvody, proč umisťovací výstavy pořá-

dáme, se dají shrnout do tří bodů: 
•	zájemci	o	kočky	oceňují,	že	si	mohou	

svého budoucího domácího mazlíka vy-
brat z několika desítek zvířat různého 
vzhledu i povahy

•	výstava	je	příležitostí	najít	dobrý	do-
mov pro zvířata z lokalit, kde je o kočky 
minimální zájem

•	krmení,	které	se	vybere	na	„vstupen-
kách“ a od sponzorů, zásadním způso-
bem pomáhá soukromým útulkům uži-
vit jejich svěřence.

info

Výstava pro kočku
- jarní umisťovací výstava opuštěných koček

Výstavy pro kočku pořádáme již šestým 
rokem. Akce jsou úspěšné jak z hlediska 
návštěvnosti, tak počtem umístěných zví-
řat. Na výstavě, která v prostorách Chval-
ské tvrze proběhla na jaře, našlo domov 
76 koček a dva psi. 

Akce se koná v prostorách Chvalské tvr-
ze (Praha 9 - Horní Počernice), 19. dubna 
2009 od 10 do 17 hodin. Tvrz se nachá-
zí jednu zastávku autobusem od konečné 
metra B Černý most. Použít můžete au-
tobus číslo 221, 223, 261, 273, 303, 304, 
353 nebo 398. 

Další informace?
Další informace o chystané výstavě vám 

rádi poskytneme na emailu 
vystava@kocky-online.cz nebo na te-

lefonu 603 705 072. Podrobnosti o vý-
stavě najdete i na www.kocky-online.cz/
akce, kde si také můžete vybrat kočičího 
společníka „on-line“ z databáze veteri-
nárně ošetřených zvířat z celé republiky. 
Fotografie	z	minulých	výstav	v	tiskové	

kvalitě jsou dostupné na www.kocky-
-online.cz/vystava-pro-kocku/.
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Tarif PID:
Jízda s předem zakoupenou jízdenkou.
Doplňkový prodej jízdenek s přirážkou u řidiče.
Území hl. m. Prahy se počítá jako 4 tarifní pásma.

O svátcích jede jako v neděli (+).
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Dopravce: Veolia Transport Praha s.r.o.,U seřadiště 9/675,101 40 Praha 10, tel. 271721292
PRAŽSKÁ INTEGROVANÁ DOPRAVA (PID) - Městská doprava Praha
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Stále více občanů už nemusí s menší-
mi vysloužilými elektrospotřebiči z do-
mácností běhat do sběrných dvorů. Ko-
lektivní systém ELEKTROWIN přišel v roce 
2008 s novinkou, která přispěje k dalšímu 
rozšíření sítě míst, kde je možné zdarma 
odevzdat vysloužilé elektrospotřebiče. 

Více než 2200 prodejen v celé České re-
publice bylo vybaveno (a další přibývají) 
speciálními sběrnými koši, do kterých je 
možné odkládat především menší zaříze-
ní, která v domácnostech dosloužila, tedy 
například rychlovarné konvice, fény nebo 
elektrické nářadí. 

Počet míst zpětného odběru vyslouži-
lých elektrozařízení se tak po celé Čes-
ké republice podstatně zvýšil. Dosavad-
ní síť tvořená sběrnými dvory obcí se roz-
šířila o další místa zpětného odběru u po-
sledních prodejců, kde je možné se zdar-
ma zbavit vysloužilých zařízení.

Máte v obci školu? 
Rozvoji povědomí o zpětném odběru 

v rámci environmentální a ekologické vý-
chovy ve školách věnuje ELEKTROWIN vý-
raznou podporu. K nejnovějším aktivitám 
patří projekt pro základní a střední školy 
Ukliďme si svět. 

Výchozí myšlenkou projektu, který 
ELEKTROWIN připravil ve spolupráci se 
společností Terra-klub a pod záštitou Mi-
nisterstva školství ČR, bylo zapojit děti 
a mládež ještě více než dosud do zpět-
ného odběru vysloužilých elektrozaříze-
ní. Od dubna 2007, kdy se projekt začal 
ve školách realizovat, se do něj aktivně 
zapojilo více než 100 škol. Převážně jde 
o školy, které se již tradičně účastní vědo-
mostní soutěže Eurorebus, jejímž je ELEK-
TROWIN jedním ze stěžejních partnerů. 

Díky projektu, do kterého se žáci zapo-
jili, se tak vlastně zúčastněné školy staly 
zároveň místem zpětného odběru. ELEK-
TROWIN je vybavil sběrnými koši s vymě-
nitelnými bagy, do nichž žáci mohli no-
sit spotřebiče, které v jejich domácnos-
tech už dosloužily. Ale nejen to, někte-
ré školy začaly fungovat jako místa zpět-

inzerce

ELEKTROWIN rozšiřuje počet míst zpětného odběru

ného odběru pro celou obec, rodiče žáků, 
kteří ve snaze dětem pomoci získat jed-
nu ze zajímavých cen, vozili i velké domá-
cí spotřebiče.

Tento způsob zpětného odběru měl 
hned několik velkých výhod. Přiblížil dě-
tem systém zpětného odběru elektroza-
řízení, pomohl dětem nasbírat potřeb-
ná kila do soutěže, díky systému rychlého 
odvozu elektroodpadu vysloužilá zařízení 
nikde dlouho nepřekážela, a navíc to čas-
to bylo do školy blíž než na jiné, „zavede-
nější“ místo zpětného odběru. 

Projekt pokračuje i ve školním roce 
2008/2009, kde navíc mohou zapojené 
školy získat za odevzdané spotřebiče pe-
něžitý bonus. 

Co říkáte? Nevyplatí se ve vaší škole zří-
dit podobné místo zpětného odběru a po-
moci dětem zapojit se do projektu Ukliď-
me si svět?

Putující kontejner
Nový program Putující kontejner za-

čal od října 2008 realizovat kolektiv-

ní systém ELEKTROWIN v menších obcích 
na území celé republiky. Je tak trochu ob-
dobou „železných nedělí“, kdy občané 
měli tradičně možnost v daný termín od-
ložit na určené místo železný šrot. 

Teď tuto možnost budou mít s vyslou-
žilými elektrospotřebiči, které dosud pře-
kážely v kůlnách, na půdách a ve skle-
pech. Do sběrného dvora je to však dale-
ko a mnozí, zejména starší lidé, nemají 
auto, aby je tam dopravili. 

Program je určen pro svazky obcí a mi-
kroregiony, a vznikl s cílem dát občanům 
příležitost odložit bezplatně, jednoduše 
a pohodlně již nepotřebné domácí elek-
trospotřebiče na dostupném místě všu-
de tam, kde mají do sběrného dvora příliš 
daleko, nebo v okolí jejich bydliště zce-
la chybí. Současně jde v novém programu 
o zajištění toho, aby odložené spotřebiče 
s ohledem na ochranu životního prostředí 
zůstaly kompletní a nepoškozené.

Bližší informace mohou občané získat 
buď na svém obecním úřadu, nebo inter-
netových stránkách: www.elektrowin.cz.

„Každé dítě je jedinečné  

s obrovským poten-

ciálem, nadšením pro 

učení se a právem být 

respektováno jako  

osobnost.“

•  Soukromá Montessori školka  
pro děti od 3 do 7 let

•  Rodinné prostředí 
•  Individuální přístup  

ke každému dítěti
•  Maximálně 15 dětí ve třídě

Adresa: 

Antonína Hodného 146,  

Praha 9-Běchovice

gsm: +420 773 220 281,  

www.centrumsofie.cz

» inzerce» inzerce
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volejte 246 030 670
www.ujezd.net

ABAK, spol. s r. o., Na Jarově 4, Praha 3, tel.: 603 449 506, 246 030 670 (10.00 až 16.00 hod.)
e-mail: ujezd.net@abak.cz, http://www.ujezd.net

Připojte se kdekoliv v lokalitě: Běchovice, Běchovice II, Újezd nad Lesy, Rohožník, Blatov, Sibřina, Koloděje, Květnice, 
Stupice, Sluštice, Dobročovice, Dubeč, Dubeček, Hájek, Křenice, Pacov, Březí, Strašín, Babice, Doubek, Zlatá, Třebohostice, 
Škvorec, Hradešín, Přišimasy, Skřivany, Límuzy, Masojedy, Doubravčice, Štíhlice, Vyžlovka, Kozojedy, Kostelec nad Černými 
Lesy, Tuklaty, Tlustovousy, Břežany II, Vyšehořovice, Horoušany, Horoušánky, Úvaly, Nové Jirny, Jirny, Nehvizdy, Mstětice, 
Zeleneč, Šestajovice, Klánovice (rozhraní Klánovic a Šestajovic), Praha 10 Zahradní Město – okolí ulice Jabloňová

INTERNET
A TELEFONNÍ LINKY

Zbavte se zbytečných plateb!

 VoIP telefonní linky bez paušálních poplatků
 samostatná linka pro připojení k PCO
 servis linky včetně dopravy technika
 pouze za 1 Kč veškerý HW pro připojení k síti

ZDARMA:

Kvalitní, rychlý a levný přístup k internetu 24 hodin denně.
Žádné datové limity ani penalizace „fair user policy“.
Dohled nad sítí a servis sítě 24 hodin denně.

Internet i s telefonní linkou 

již od                     bez DPH měsíčně250 Kč
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